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Рассматриваются понятие и сущность принципов производства по делам об административных правонарушениях: 

уважение достоинства личности, свободы и личной неприкосновенности. На основе анализа правоприменительной 

практики, включая решения Европейского Суда по правам человека, Конституционного Суда Российской Федерации 

и Верховного Суда Российской Федерации, раскрывается содержание принципов, указывается на материальные и про-

цессуальные нормы, в которых непосредственно реализуются их требования. По результатам исследования предлагается 

синтезировать принципы уважения достоинства личности, свободы и личной неприкосновенности в единый принцип 

производства по делам об административных правонарушениях — неприкосновенности личности, содержанием которого 

являются требования физической и психической (нравственной) неприкосновенности.
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The concept and essence of the principles of proceedings on cases of administrative offenses are considered: respect for the 

dignity of the individual, freedom and personal inviolability. Based on the analysis of law enforcement practice, including decisions 

of the European Court of Human Rights, the Constitutional Court of the Russian Federation and the Supreme Court of the Russian 

Federation, the content of the principles is revealed, the material and procedural norms in which their requirements are directly 

implemented are indicated. According to the results of the study, it is proposed to synthesize the principles of respect for the dignity 

of the individual, freedom and personal inviolability into a single principle of proceedings on cases of administrative offenses — 

personal inviolability, the content of which is the requirements of physical and mental (moral) inviolability.
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